
Nu gör Christer Sjögren sin sista turné med Vikingarna

När Sveriges populäraste band Vikingarna 
behövde en ny sångare ringde kapellmästaren 
Jörgen Arnemar Christer Sjögrens svärmor. 
”Vilken Jörgen?” undrade Christer. Idag kan 
Christer och Vikingarna se tillbaka på en 
fantastisk karriär.
Text: Jörgen Cardell  Foto: Patrik Österberg

Genrepet har gått bra här 
i Linköpings Konsert 
& kongress. Ljud och 

ljus funkar. Tajmingen med 
konferencieren Ragnar Dahl-
berg börjar sitta. Snart är det 
dags för 1 600 personer att ta 
plats och lyssna på Christer Sjö-
grens baryton och Vikingarnas 
tajta komp.

– Jag har gjort så många  
intervjuer under de här dryga 

40 åren, säger Christer Sjö-
gren som tagit plats i en be-
kväm stol i konserthallen.  
Det har varit mycket promo-
tion i samband med skivsläpp. 
Men inte så mycket med  
Vikingarna. När vi var aktiva 
så promotade det sig självt. 
Det räckte med en liten an-
nons i Expressen eller Afton-
bladet att nu kommer nästa 
skiva.

Det var nära att jag aldrig 
kom med i bandet!

Vikingarna på 
scen i Linköping 
tidigare i år. 
Fortfarande drar 
de fulla hus!

Christer och hans 
Birgitta har varit 
gifta i över 50 år. Här 
på en bild från 2011. 
(Foto: TT)

Vänd

Hur har pandemin påverkat 
ditt och Vikingarnas liv?
– Först trodde man kanske att 
det skulle gå över på några 
veckor. Vi fick ställa in spel-
ningar och 
börja ringa 
arrangörer 
för att flytta 
fram dem. 
Jag vet inte 
hur många 
gånger vi har flyttat fram 
spelningar.

– Vi slutade ju faktiskt  
2004 och jag trodde aldrig att 
vi skulle komma igång igen. 
Men nu är vi nästan allihop 
pensionärer och får göra det 
här på våra villkor. Vi får  
träffa varandra och publiken. 
Känner jag att det räcker för 
mig – ja, då säger jag det. Man 
ska lyda sitt hjärta. Det är  
ganska skönt att inte vara 
tvungen till något.

Hur har du själv förberett  
dig för den här turnén?
– Jag har inte behövt göra  
något särskilt för att förbereda 
mig. Du vet, jag har haft jul-
turnéer, musikaler och krog-
shower igång hela tiden, även 
utan Vikingarna. Publiken 
kommer och jag ser glädjen 
hos den – ja, då värmer det i 
hjärtat. Musikens betydelse 
för människan är enorm. Det 
fattar man inte när man är  
25 år.

Ni spelar inför fullsatta hus 
även 2021 och 2022. Vad tror 
du är hemligheten bakom 
framgångarna?
– Det är passionen man har och 

drivkraften 
till musiken. 
Man ska ha 
lite tur och 
träffa rätt  
folk i livet så 
att inget går 

fel. Det handlar om bra band-
medlemmar, bra musiker och 

skivbolag. I början av karriären 
spelade vi i Pelles orkester  
mycket efter egen lust. Men  
i Vikingarna finns det en ram, 
en struktur som vi håller oss 
till.

Hur ser ditt privatliv ut mellan 
spelningarna?
– Det är mest hus, hem och 
familj. Min dotter Charlotta 
och mina barnbarn Nora och 
Nelly bor också på Hammarö, 

Jag trodde 
inte vi skulle 

komma igång igen

Christer Sjögren
Ålder: 71 år.
Familj: Hustrun Birgitta, dottern 

Charlotta med två barn, Norah 

och Nellie.
Bor: Villa på Hammarö, söder 

om Karlstad.
Gör: Sångare i Vikingarna under 

deras avskedsturné. Lång karriär 

även som soloartist.

65 år med 
Vikingarna
Det är ett stycke svensk 
dansbandshistoria som  
börjar närma sig slutet när 
Vikingarna gör sin avskeds-
turné. Här är några höjd-
punkter i bandets historia.

1957 Jens Carlsson bildar  
ett dansband i Arvika med 
namnet Ji Kås Rockband. 
Man spelar på Nalen och är 
med i radioprogrammet  
Frukostklubben. I samband 
med första skivan och en 
tänkt utlandslansering  
ändras namnet till Ji-Coo 
and the Vikings.
1961 Bandet får en hit med 
Viking boogie, skriven av  
gitarristen Gunnar Olsson. 
Låten nådde en åttonde-
plats på Radio Luxembourgs 
topplista. Under året går Ji-
Coo and the Vikings skilda 
vägar.
1973 Namnet ändras till  
Vikingarna. Stefan Borsch 
blir ny sångare.
1974 På världens tak blir 
gruppens första låt på Svensk-
toppen. I november gör man 
sitt första tv-framträdande.
1978 Christer Sjögren blir  
ny sångare. 
1985 Vikingarna blir allt  
populärare i Norge, och i 
Sovjetunionen köper man 
40 000 exemplar av Kramgoa 
låtar 13.
1987 En era med stora  
dansbandsgalor startar och 
Vikingarna hänger på. Bandet 
medverkar regelbundet i 
Café Norrköping och ett sam-
arbete med programledaren 
Ragnar Dahlberg börjar.
1993 Bandet spelar på 
drottning Silvias 50-årsdag 
den 23 december.
2004 Gitarristen Lasse  
Westman avlider. Avskeds-
konsert i Arvika inför 7 000 
personer. Ett tolvårigt spel-
uppehåll väntar.
2016 Återförening där  
Kenneth Wahlberg blir ny 
sångare. Han blir utbytt  
redan efter ett år.
2021 Vikingarna ger sig ut 
på en avskedsturné och 
Christer Sjögren är tillbaka. 
Han och Erik Lihm är de 
bandmedlemmar som varit 
med längst.
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och de dyker upp i orkester-
bussen ibland.

Du hade en uppmärksammad 
förälskelse med Lotta Engberg 
1990. Hur gick du vidare med 
din fru Birgitta?
– Allting förläts och det beror 
på att jag har en förståndig 
hustru. Även om Birgitta var 
skogstokig då så förstod hon 
att under ett långt äktenskap 
så kan sådant hända. Lotta 
och jag blev aldrig ovänner 
och efter ett tag började vi 
jobba ihop igen. Nä, det finns 
inga hard feelings där.

Du har fått miljoner att dansa 
till era låtar. Hur är du själv på 
bugg och foxtrot?
– Du vet, min karriär började 
så tidigt. Jag började redan som 
14-åring i ett amatörband och 
när jag var 18 var det full rulle 
som proffs. Så jag har egent-
ligen aldrig praktiserat dans 
– jag har alltid stått på scen. De 
gånger som jag har dansat säger 
i alla fall tjejerna: ”Du kan i 
alla fall dansa i takt.” Och det 
vore väl tusan annars. n

bara sju kilometer från oss.  
Vi har tillfälle att träffas ofta, 
även om pandemin nu ställt 
till en del. Jag har mina bilar 
som jag håller på med. Det är 
roligt, tycker jag.

Var kommer det här bil- 
intresset ifrån?
– Det kommer från barndom-
en. Farsan hade liksom inte 
råd att köpa några dyrare bilar. 
Jag jobbade på mack mellan 
jag var 16 och 18 år. Det är väl 
preskriberat nu, men jag hade 
inte körkort och ändå körde 
jag in fina bilar i tvätthallen. 
Du vet, när man fick sätta sig  
i en Mercedes 220 kupé med 
röd läderklädsel – ja, det var  
en förälskelse … Det kändes 
ouppnåeligt när farsan hade 
en gammal Opel eller PV. Men 
till slut, efter att jag jobbat 
mycket och sålt många skivor, 
har ju pengarna kommit. När 
jag köpt hus tyckte jag väl att 
jag kunde förverkliga mina 
drömmar.

Du märkte tidigt att du hade 
talang för att sjunga och spela. 
Gick du på musikskola eller 
var med i körer?

– Nej, jag är autodidakt, som 
det heter. Mitt intresse för 
musik fångade mig tidigt. Jag 
och några andra upptäckte  
att jag faktiskt hade talang. 
När folk sa ”Du kan ju spela, 
Christer” blev jag sporrad. Jag 
började på piano och orgel 
hemma. Farmor och farfar 
hade instrument hemma och 
jag kunde ta ut låtar på gehör. 
Det imponerade på mina klass-
kompisar.

Hur gick det till när du fick 
jobbet som sångare i Viking-
arna 1978?
– Jag hade ingen aning i förväg 
om att Stefan Borsch skulle 
sluta. Vikingarna var ju Sveriges 
populäraste band redan då. 
Det var fantastiskt, det som 
hände. Tänk om frågan gått 
mig förbi – och det höll det på 
att göra.

– Det var under semestern 
och före mobiltelefonernas tid. 
Jörgen Arnemar i Vikingarna 
sökte mig genom svärmors  
telefon. Vi bodde nära henne 
och var där ibland. Då sa hon: 
”Det är någon som heter Jörgen 
som har sökt dig.” Jag hade  
semester och tänkte att jag 
inte känner någon som heter 

Christer kort om ...
... familjen:
– Konsekvensen av mitt  
yrkesval blev att jag måste 
vara borta långa perioder 
från vardagslivet hemma. 
Birgitta fick dra ett tillräckligt 
stort lass som det redan var, 
med ett barn. Så det blev 
inga syskon för Charlotta.

... Bert Karlsson, som hade 
Vikingarna i sitt stall av  
artister:
– Hans skivbolag Mariann 
sålde enormt mycket skivor 
och Bert tjänade pengar 
som Joakim von Anka. Och 
ju fler skivor han sålde, desto 
odrägligare blev han.

... om att stå på scen:
– Det är verkligen två helt 
olika sidor av mig. Precis 
som man tar på sig en scen-
kostym, tar jag på mig en 
scenpersonlighet som ut-
strålar självförtroende och 
charm. När föreställningen 
är över tar jag av mig båda 
kostymerna.

Fotnot: Citat hämtade ur  
boken Får jag lov att berätta? 
av Christer Sjögren och Per 
Berg (Ekerlids Förlag).

Vikingarnas farvälturné, Finalturen 
2021–22, har pågått under hösten 
2021 och fortsätter under 2022.  
Första spelningen är den 11 februari  
i Malmberget och den 23 juli fram- 
träder bandet på Dansbandsveckan  
i Malung. Däremellan ett stort antal 
spelningar i Sverige, Norge och  
Finland. Hela turnéplanen finner  
du på Vikingarnas hemsida:
www.vikingarnashop.se/sidor/ 
turneplan
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När turnén är över tackar 
Vikingarna för sig för sista gången.

När Vikingarna stod på 
sin topp hade de till och 
med ett eget flygplan. 
Här på en bild från 1984. 
(Foto: TT)

Christer har gjort 
mängder av jul-

konserter genom 
åren. Här är han på 

scen tillsammans med 
Pernilla Wahlgren 

2011. (Foto: TT)

Jörgen. Jag ringde inte upp, 
men han låg på.

– Till slut fick vi kontakt 
och han sa: ”Stefan ska sluta. 
Vill du börja med oss?” Vi  
i Pelles orkester hade precis 
köpt en lite större orkester-
buss, så mitt svar blev: ”Jag  
ska bara kolla vad de andra  
säger.” Men innerst inne hade 
jag bestämt mig.

Det har inträffat att band-
medlemmar avlidit under 
åren när ni var verksamma 
och turnerade. Hur har det 
påverkat er?
– Man blir ju påmind om livets 
begränsningar. De dog alldeles 
för unga också. Anders Erixon 
var bara 53 år och Lasse West-
man hann inte fylla 56. De 
hade mycket kvar av livet. Man 
tänker på dem hela tiden, för 
vi har varit som en familj. Man 
minns skämten. Anders var 
en kille med många anekdoter 

Forts från föreg sida

Vi har 
varit som 

en stor familj

Vikingarna på turné 2022
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